

ROMANIAN REVIEW OF POLITICAL SCIENCES AND INTERNATIONAL RELATIONS

VOL. XII

No. 2

2015

CONTENTS

INTERNATIONAL RELATIONS

LUCIAN-ȘTEFAN DUMITRESCU, Security Imaginary. A New Perspective on Security Identity and Ethnic Violence	3
MANZOOR KHAN AFRIDI, Pakistan's Determinants for Warm Relations with China in Early 1960s	13
LOTFI SOUR, The Algerian Domestic Strategy of Counter-Terrorism from Confrontation to National Reconciliation	23

POLITICAL IMAGE, THEORY AND PHILOSOPHY

LORENA STUPARU, The Idea of Legitimacy and the Two Bodies of Political Man	37
VIORELLA MANOLACHE, The Politics of Blank Space	46
MONICA GOT, Constructing and Projecting Self-Image. The Relevance of Ethnicity and Gender in Contemporary Chicana Fiction	54
GOLAM SARWAR KHAN, Forced Migration and Reconstitution of Family History: An Ethnographic Focus	63

POINTS OF VIEW

Personal Memory and Political History, An Interview with CLAUDIA MOSCOVICI, by HENRIETA ANIȘOARA ȘERBAN	85
---	----

POLITICAL SCIENCE REVISITED

GABRIELA TĂNĂSESCU, Political Communication and Political Leadership. Theoretical Preliminaries for an Approach of the Leadership Personalization	93
LUCIAN JORA, Exploring the Professional Future of Graduates in Political Sciences	102
EDUARD RUDOLF ROTH, Sinatra Doctrine, Kvitsinsky Doctrine, Warsaw Pact and the Soviet 'Finlandization' of Romania's Foreign Policy in the Early 1990s	112
VASILE ROTARU, Adapting the Military Strategy. Russian Hard Power Presence in the Former Soviet Space After 2008	130
MOHAMED BELAMGHARI, Promoting Human Rights and Democracy in the Arab World: What Means to What End?	148

SCIENTIFIC LIFE	159
-----------------------	-----

BOOK REVIEWS	168
--------------------	-----

REVIEW OF REVIEWS	174
-------------------------	-----

THE AUTHORS	175
-------------------	-----

REVUE ROUMAINE DE SCIENCES POLITIQUES ET RELATIONS INTERNATIONALES

TOME XII

No. 2

2015

SOMMAIRE

RELATIONS INTERNATIONALES

LUCIAN-ȘTEFAN DUMITRESCU, Sécurité imaginaire. Une nouvelle perspective sur l'identité de la sécurité et de la violence ethnique	3
MANZOOR KHAN AFRIDI, Les déterminants des bonnes relations entre Pakistan et Chine au début des années 1960	13
LOTFI SOUR, La stratégie nationale algérienne de lutte contre le terrorisme telle qu'elle ressort de la confrontation à la réconciliation nationale	23

IMAGE POLITIQUE, THEORIE ET PHILOSOPHIE

LORENA STUPARU, L'idée de légitimité et les deux corps de l'homme politique ...	37
VIORELLA MANOLACHE, La politique de l'espace vide	46
MONICA GOT, Construire et projeter l'image de soi. La pertinence de l'ethnicité et du genre dans la Chicana Fiction contemporaine	54
GOLAM SARWAR KHAN, Migrations forcées et reconstitution de l'histoire familiale: un point ethnographique	63

POINTS DE VUE

Mémoire personnelle et Histoire politique, Entretien avec CLAUDIA MOSCOVICI, par HENRIETA ANIȘOARA ȘERBAN	85
---	----

SCIENCE POLITIQUE SOUS ENQUETE

GABRIELA TĂNĂSESCU, Communication politique et leadership politique. Préliminaires théoriques pour une approche de la personnalisation de leadership ...	93
LUCIAN JORA, Explorer l'avenir professionnel des diplômés en sciences politiques	102
EDUARD RUDOLF ROTH, Sinatra Doctrine, Kvitsinsky Doctrine, Pacte de Varsovie et le Soviet 'finlandisation' de la politique étrangère de la Roumanie dans les années 1990	112
VASILE ROTARU, Adaptation de la stratégie militaire. Russie hard power dans le spatial soviétique après 2008	130
MOHAMED BELAMGHARI, Promouvoir les droits de l'homme et la démocratie dans le monde arabe: Quels moyens pour quelle fin?	148

LA VIE SCIENTIFIQUE	159
---------------------------	-----

COMPTES RENDUS	168
----------------------	-----

REVUE DES REVUES	174
------------------------	-----

AUTEURS	175
---------------	-----